

Mrs. Brenda McAuley
National President/Présidente Nationale

Mr. Dwayne Jones
National Vice Pres./Vice-Prés. National

Mr. Daniel L. Maheux
Vice-Prés. National/National Vice Pres.

December 6, 2020

To the Honourable Maryam Monsef
Minister of Women and Gender Equality and Rural Economic Development
House of Commons
Ottawa, ON, K1K 0A6

Dear Minister,

On the National Day of Remembrance and Action on Violence against Women, I am writing on behalf of the Canadian Postmasters and Assistants Association to request concrete support for rural Canadian women, who comprise 95% of our membership.

Women's shelters everywhere are feeling the pressure of the pandemic, especially in rural parts of the country. In September of this year, a report from Women's Shelters Canada pointed to a lack of funding and resources for women and their children fleeing abusive relationships, particularly in rural, remote, and Northern areas.

A disproportionate number of women seeking shelter from abuse in rural Canada are Indigenous. According to Statistics Canada, in April 2018, around 20% of women and children in non-Indigenous shelters identified as First Nations, Métis or Inuit, compared to an overall population count of 4% of Canadian women (age 18 and older) and 8% of children as a whole.

Just a few days ago, on November 25th, Women's Shelters Canada confirmed that rising rates of abuse are emerging from pandemic conditions, with isolation and COVID restrictions being used by

En cette Journée nationale de commémoration et d'action contre la violence faite aux femmes, je vous écris au nom de l'Association canadienne des maîtres de poste et adjoints pour vous demander un appui concret pour les femmes du Canada rural qui représentent 95 p. cent de nos membres.

Les refuges pour femmes ressentent partout la pression de la pandémie, particulièrement dans les secteurs ruraux du pays. En septembre dernier, un rapport de l'organisme Hébergement femmes Canada a souligné le manque de financement et de ressources pour les femmes et leurs enfants fuyant des relations de violence, particulièrement dans les secteurs ruraux, éloignés et nordiques.

Un nombre disproportionné de femmes cherchant à se protéger contre la violence dans le Canada rural sont des Autochtones. Selon Statistique Canada, en avril 2018, près de 20 p. cent des femmes et des enfants dans des refuges non autochtones s'identifiaient comme Premières Nations, Métisses ou Inuites, comparativement à un dénombrement de la population totale de 4 p. cent de femmes canadiennes (âgées de 18 et plus) et 8 p. cent des enfants dans leur ensemble.

Il y a quelques jours à peine, le 25 novembre, Hébergement femmes Canada a confirmé que des taux croissants de violence émergent des conditions prévalant durant la pandémie, l'isolement et les

abusers to control, silence and confine women. The organization stated that “The demands on shelters – in terms of capacity and in dealing with more severe cases of abuse – have only increased as the pandemic continues.”

As Postmasters and Assistants who live and work in over three thousand rural communities, we are constantly looking out for our neighbours and their families. We are deeply concerned with the lack of funding and resources for emergency and second-stage shelters, as well as the distances that rural women must travel to access them. Canada can and must do better for our rural families.

In both your capacities as Minister for Women and Gender Equality, and as Minister for Rural Economic Development, our Association urges you to work with organizations such as Women’s Shelters Canada to increase funding and resources for women’s shelters in rural, remote, Northern and Indigenous communities.

We would like to renew our request for a meeting with you and look forward to hearing from you.

Sincerely,

restrictions imposées par la COVID étant utilisés par les agresseurs pour contrôler, réduire au silence et confiner les femmes. L’organisme a déclaré que « Les demandes – en matière de capacité d’accueil et de gestion de cas de violence plus graves – ne font qu’augmenter à mesure que la pandémie se poursuit. »

À titre de maîtres de poste et d’adjoints qui vivons et travaillons dans plus que trois milles collectivités rurales, nous veillons constamment sur nos voisins et leurs familles. Nous sommes profondément préoccupés par le manque de financement et de ressources pour les situations d’urgence et les refuges de deuxième étape de même que les distances que les femmes des collectivités rurales doivent parcourir pour y avoir accès. Le Canada peut et doit faire mieux pour nos familles rurales.

En votre double qualité de ministre des Femmes et de l’Égalité des genres et du Développement économique rural, notre Association vous exhorte à travailler avec des organisations telles Hébergement femmes Canada dans le but d’accroître le financement et les ressources pour les refuges pour femmes dans les collectivités rurales, éloignées, nordiques et autochtones.

Nous aimerions renouveler notre demande de rencontre avec vous et nous attendons de vos nouvelles avec impatience.

Je vous prie d’accepter, Madame la Ministre, l’expression de mes sentiments distingués,



Brenda McAuley

National President – présidente nationale

The Canadian Postmasters and Assistants Association / L’Association des maîtres de poste et adjoints